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PROTOKÓŁ NR 1/24 

z zebrania wyborczego Sołectwa Otorowo- Makowiska 

przeprowadzonego 12 września 2024 r. 

 

B. Fryszke  – Przewodnicząca Rady Sołeckiej Sołectwa Otorowo- Makowiska – powitała 

władze miasta oraz zebranych mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 1 

 

W II terminie zebrania B. Fryszke – Przewodnicząca Rady Sołeckiej zaproponowała, aby 

zebranie poprowadził Sołtys Dariusz Chojnacki. 

Kto z mieszkańców jest za tą propozycją ? 

Wszyscy za. 

D. Chojnacki- Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- powitał władze oraz zebranych 

mieszkańców. 

 

Ad. 2. Wybory organów sołectwa.  

 

Wybór Sołtysa. 

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska – w I kolejności zostaną przeprowadzone 

wybory na Sołtysa kadencji 2024 – 2029. Prośba o zgłaszanie kandydatów do pracy  

w komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi wybory na Sołtysa. Przypomniał, że osoby będące 

w komisji skrutacyjnej nie mogą jednocześnie kandydować na Sołtysa.  

Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zgłoszono następujące osoby: 

1. Natalię Schulz Frąckowiak – wyraziła zgodę,  

2. Magdalenę Chojnacką – wyraziła zgodę, 

3. Grzegorza Nóżkę – wyraził zgodę, 

4. Katarzynę Łatę- wyraziła zgodę. 

 

D. Chojnacki - Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska-  Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy – za. 
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D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- prośba do mieszkańców o zgłaszanie 

kandydatów na Sołtysa Soł. Otorowo- Makowiska? 

 

Mieszkańcy zgłosili:  

Pana Dariusza Chojnackiego  – wyraził zgodę,  

Pana Mikołaja Pasturczaka – wyraził zgodę.   

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. Lista została zamknięta. 

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy – za. 

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisała karty do głosowania, rozdała karty, 

przedstawiła zasady głosowania, przeprowadziła głosowanie tajne, podliczyła głosy). 

 

Po przeliczeniu głosów, Pani Magdalena Chojnacka – odczytała protokół Komisji 

Skrutacyjnej.  

W wyniku tajnego głosowania stosunkiem głosów 42 do 41 na Sołtysa Sołectwa Otorowo- 

Makowiska został wybrany Pan Dariusz Chojnacki.  

 

Wybory do Rady Sołeckiej.  

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- Kto z mieszkańców jest za tym, aby 

wybory do Rady Sołeckiej przeprowadziła ta sama komisja skrutacyjna ? 

 

Wszyscy mieszkańcy za. 

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- prośba o zgłaszanie kandydatów do Rady 

Sołeckiej. 

Zgłoszono następujące osoby do Rady Sołeckiej: 

1. Celinę Sochę Wiącek – wyraziła zgodę, 

2. Bartosza Chojnackiego – wyraził zgodę, 

3. Beatę Sowińską – wyraziła zgodę, 

4. Mikołaja Pasturczaka – wyraził zgodę,  

5. Grażynę Walukiewicz – wyraziła zgodę, 
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6. Justynę Parii Fryszke- wyraziła zgodę, 

7. Mateusza Walukiewicz- wyraził zgodę, 

8. Wiesława Machowskiego- wyraził zgodę, 

9. Annę Lewandowską- wyraziła zgodę, 

10. Gabrielę Marcinek- wyraziła zgodę, 

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- Kto jest za zamknięciem listy 

kandydatów ? 

Wszyscy – za.        

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisała karty do głosowania, rozdała karty, 

przedstawiła zasady głosowania, przeprowadziła głosowanie tajne, podliczyła głosy). 

 

Magdalena Chojnacka – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. W wyniku tajnego 

głosowania do Rady Sołeckiej wybrano (po ukonstytuowaniu się): 

1. Mikołaja Pasturczaka – przewodniczący,  

2. Celinę Sochę Wiącek – zastępca przewodniczącego, 

3. Bartosza Chojnackiego  – członek, 

4. Justynę Parii Fryszke – członek,  

5. Mateusza Walukiewicz – członek, 

6. Wiesława Machowskiego- członek, 

7. Grażynę Walukiewicz- członek. 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot. m.in.: 

• Pojemnik na baterie i elektroodpady przy świetlicy Makowianka 

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- poinformował, że jeśli będą wolne środki 

finansowe to Gmina zorganizuje taki pojemnik. 

• Wniosek o montaż 2 lamp przy ścieżce rowerowej prowadzącej do „Białej Góry” 

I. Konopa- Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego- odpowiedziała, 

że Wydział Inwestycji mógłby wykonać analizę, czy jest taka możliwość. Na tą chwilę nie ma 

projektu na wykonanie oświetlenia. Taka inwestycja jest bardzo kosztowna, być może 

przewyższy to możliwości finansowe Gminy. Dodała, że jest to pas drogi wojewódzkiej. 

Zarząd Wojewódzki musiałby wyrazić zgodę na taką inwestycję.  

• Przystanek autobusowy w Otorowie- brak przejścia dla pieszych (dodatkowo czy jest 

możliwość montażu 1 lampy) 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- poinformował mieszkańców, że w tej sprawie 

przygotowywana jest dokumentacja do Starostwa. 
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C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- dodał, że została wystosowana 

dokumentacja, w której zostanie zaproponowane tzw. Bezpieczne przejście, które musi 

zatwierdzić Starostwo.  

• Czy jest możliwość montażu wiaty oraz ustawienia ławki w Otorowie (obok byłego 

przedszkola) 

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- odpowiadając, zaznaczył, że w Otorowie 

wiaty są bardzo często dewastowane. Dodał, że usytuowanie wiaty w tym miejscu jest bardzo 

problematyczne (brak miejsca). Ten teren nie należy do Gminy.  

Udzielił również informacji o rozmowach, jakie będą odbywać się ze Związkiem 

Wędkarskim, z którym ustalane będzie utworzenie przystanku autobusowego obok zjazdu na 

stawy. 

• Koszenie krzewów od stawów do przejazdu kolejowego (pas drogowy) 

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- odpowiedział, że sprawa zostanie 

zgłoszona do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Inowrocławiu. 

• Budowa S10 i problem zabetonowania źródlisk 

 C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- poinformował, że cały czas toczy się 

postępowanie sądowe w Sądzie Administracyjnym. Na chwilę obecną nie ma zgody na 

budowę odcinka S10 od Emilianowa do Solca Kujawskiego. Dodał, że w tej sprawie należy 

odnieść się do decyzji środowiskowej, która jest dostępna dla wszystkich obywateli. 

• Brak wody miejskiej dla nieruchomości w Otorowie od Strugi Młyńskiej do Czarnej 

Warszawy 

S. Wrycza- Prezes Zarządu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. – poinformował, że ZGK  

Sp. z o.o., ma gotowy projekt, oraz projekt organizacji ruchu. Jeśli warunki pogodowe 

pozwolą to będzie realizacja projektu w IV kwartale tego roku lub w I kwartale roku 2025 r. 

• Projekt realizowany z Soleckiego Budżetu Obywatelskiego  

I. Konopa- Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego- odpowiedziała, 

że projekt ten został złożony w zeszłym roku w ramach SBO. Na tą chwilę został 

zrealizowany projekt oraz kosztorys inwestorki. Koszty okazały się zdecydowanie wyższe, od 

kosztów zakładanych przez Wnioskodawcę (250 000 zł), koszty realizacji to przeszło 500 000 

zł. Dyrektor WIiPP dodała, że wkrótce będzie ogłoszony przetarg na wykonanie wiaty oraz 

miejsca na grill. W budżecie Gmina ma zabezpieczone  środki finansowe w kwocie 250 000 

zł. Po złożeniu ofert będzie więcej informacji. 

• Mostek koło Strugi- Czarna Warszawa 
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I. Konopa- Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego- poinformowała, 

że Gmina próbowała, uzyskać zgodę na realizację inwestycji poprzez zgłoszenie, niestety 

Starosta odmówił. Jedyna możliwość to realizacja inwestycji poprzez pozwolenie na budowę, 

czyli przygotowanie całej dokumentacji, uzyskanie wszelkich pozwoleń, m. in. pozwolenie 

wodnoprawne, co wiąże się z bardzo dużymi kosztami.   

• Koszenie ścieżki rowerowej w Otorowie 

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- poinformował, że sprawa zostanie 

zgłoszona do Powiatu. 

• Tablica w lesie  

I. Konopa- Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego- poinformowała, 

że sprawa jest zgłoszona do Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., zniszczona tablica 

zostanie zabrana i będzie montaż nowej. 

• Wyrobisko na Wypaleniskach (wylewanie szamb) 

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- poinformował, że Gmina nie wydawała 

żadnych zezwoleń, oraz zdementował informację o wykupieniu gruntów przez Gminę oraz  

dodał, że teren Wyrobiska jest terenem prywatnym. Dyrektor WUM poinformował również, 

że wylewanie szamb w niedozwolony sposób jest karalne.  

• Kwestia hydrantów (bardzo niskie ciśnienie, problem w czasie pożaru) 

S. Wrycza- Prezes Zarządu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.- poinformował, że ZGK 

Sp. z o.o. odpowiada za hydranty do drogi S10. Dodał, że stan hydrantów jest monitorowany 

poprzez specjalne zamontowane nakładki. Stan hydrantów nie odbiega od norm. 

• Czy jest możliwość międzygminnego połączenia autobusowego Solec Kujawski- 

Bydgoszcz? 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- odpowiedział, że były prowadzone rozmowy  

z MZK. Problemem są bardzo wysokie koszty, Gmina nie ma możliwości sfinansowania. 

• Czy jest możliwość ścieżki rowerowej przez Makowiska- do drogi S10 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- poinformował,  że inwestycje związane  

z tworzeniem ścieżek rowerowych będą tak zaplanowane, aby łączyć ciąg komunikacyjny.  

Na tą chwile, ścieżka w Makowiskach jest odłożona na dalszy czas. 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- dodał, że większą celowość widzi w realizacji 

ścieżki rowerowej łączącej Solec Kujawski i Bydgoszcz. 

• Prośba o postawienie skrzynki przy Świetlicy Makowianka, aby móc kierować 

zapytania do radnych, dotyczących wsi, oraz wprowadzenie dyżuru radnego 
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A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu są opublikowane wszystkie kontakty do radnych, oraz informacje  

o dyżurach telefonicznych i stacjonarnych radnych. 

D. Chojnacki- Sołtys Sołectwa Otorowo- Makowiska- przypomniał mieszkańcom  

o terminach swoich dyżurów telefonicznych i stacjonarnych. 

• Ścieżka rowerowa Rudy- Wypaleniska 

D. Chojnacki- Sołtys Sołectwa Otorowo- Makowiska- największy problem to kwestie 

finansowe.  

• Prośba o opublikowanie zasad poruszania się na ścieżce rowerowej  

w Soleckich Wiadomościach z Ratusza 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- każdy mieszkaniec powinien przestrzegać 

zasad ruchu drogowego, wiele zależy od kultury osobistej. 

• Problem  niszczenia dworca PKP 

A.Michalak- Burmistrz Solca Kujawskiego- poinformował jakie koszty w zeszłym roku 

Gmina poniosła na remonty i naprawianie szkód- to  łącznie 50 000 zł . Został zabezpieczony 

monitoring, osoby odpowiedzialne za wszelkie szkody poniosą odpowiedzialność.  

• Pytanie odnośnie montażu kamer przy placu zabaw w Otorowie 

I. Konopa- Dyrektor Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego- poinformowała, 

że w projekcie była uwzględniona lampa oraz kamera. Do końca nie jest wiadome  

w którym etapie inwestycji będzie to zrealizowane, oraz jakie będą koszty. 

• Kwestia światłowodu w Otorowo- Makowiska  

C. Ball- Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta- poinformował, że na terenie Gminy jest 

realizowany rządowy projekt. Za umiejscowienie światłowodu odpowiadają firmy, które 

obsługują rządowy program. Jedyne co Gmina może w tej sprawie zrobić to zgłosić, aby 

firmy te zainteresowały się rejonami Otorowa i Makowisk. 

Dyrektor WUM przedstawił mieszkańcom wyniki kontroli szamb i zbiorników 

bezodpływowych w Otorowie i Makowiskach.  

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska- podziękował zebranym mieszkańcom  

i władzy. Zebranie zakończono o godz. 19.15.                                        

                                   

  Sołtys Soł. Otorowo- Makowiska – Przewodniczący zebrania 

                                         Dariusz Chojnacki 

Protokołowała: 

Ewelina Kubiak 
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